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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 19. september 2014 stillet mig 

følgende spørgsmål 212 alm. del, stillet efter ønske fra Lars Christian Lilleholt (V), 

som jeg hermed skal besvare.   

 

Spørgsmål 212 

Var ministeren orienteret om EU-Kommissionens alvorlige kritik af den danske PSO-

ordning inden mødet mellem Energistyrelsen og EU-Kommissionen om sagen den 

30. april 2014? 

 

Svar 

EU-Kommissionen stillede generelle spørgsmål om finansieringen af støtteordningen 

vedrørende hustandssmøller m.v. den 13. januar 2014 og vedrørende 

solcelleordningen den 3. april 2014.  

 

Det var dog først i forbindelse med Energistyrelsens møde med EU-Kommissionen 

den 30. april 2014, at det blev klart, at EU-Kommissionen problematiserede 

finansieringen af den danske PSO-ordning i forhold til importeret el. 

 

Jeg var derfor ikke bekendt med, at EU-Kommissionen ville problematisere PSO-

ordningen inden mødet den 30. april 2014, og jeg blev først orienteret om 

problemstillingen efter dette møde.  

 

Der henvises i øvrigt til bevarelsen af spørgsmål 213 alm. del stillet af Klima-, Energi 

og Bygningsudvalget den 19. september 2014, som er vedlagt et bilag vedr. 

”Oversigt over møder om PSO-finansieringens forhold til EUF-Traktaten”.   

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Rasmus Helveg Petersen  
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